
 

 

Til Folketinget – Transport-, Bygnings- og Boligudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 534 af 13. april 2018 (alm. del). Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra Rasmus Prehn (S). 
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/ Mette Kildegaard Graversen  
  

23. april 2018 
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Spørgsmål 

Det kan konstateres, at udbredelsen af DAB+-radioer i den danske bilpark er langt min-

dre end i de danske hjem. En årsag til dette kunne være, at der betales fuld registreringsaf-

gift af DAB+-radioen ved køb af en ny bil. Kan ministeren oplyse, hvor stort afgiftsbeløb 

staten har modtaget som følge af registreringsafgift på DAB+-radioer i 2017 og 2018? 

 

Svar 

Skatteministeriet har desværre ikke adgang til de data, der vil være nødvendige for at 

kunne skønne over udbredelsen af DAB+-radioer i biler.  

 

Det skyldes bl.a., at DAB+-radioen ofte er en del af den samlede pris for bilen, eller en 

udstyrspakke hvor dele af udstyret ikke kan fravælges. Det er således vanskeligt at skønne 

over den eventuelle merpris for DAB+-radioer fsva. de DAB+-radioer, der er installeret 

af bilfabrikanten eller bilimportøren.  

 

Det bemærkes, at hvis der er tale om et tilvalg, der sker efter aftale med bilforhandleren i 

forbindelse med købet af bilen eller på et senere tidspunkt, betales der ikke registrerings-

afgift af den eventuelle merpris.  

 

Men jeg må give spørgeren ret i, at det naturligvis – alt andet lige – kan have betydning 

for en bilkøbers vilje til at købe ekstraudstyr, fx en radio, at købet pålægges en afgift på 

op til 150 pct.  


